

## Kunden-Information

# Global Foods Trading GmbH: Warenrückruf / Product Recall

Biebesheim, 19.06.2023



Aus Gründen des vorbeugenden Verbraucherschutzes rufen wir den Artikel „SCHANI GARAM MASALA“ (Indische Gewürzmischung) des Herstellers Global Foods Trading GmbH, Am Winkelgraben 1a, 64584 Biebesheim, Germany, zurück.

**Betroffen sind ausschließlich die Waren nach folgend:**  
**Nettogewicht 100g und 400g mit dem Mindesthaltbarkeitsdatum 06/2024 und der LOT Nr. L01/NA/W28; Nettogewicht 1kg mit dem Mindesthaltbarkeitsdatum 06/2024 und der LOT Nr. L01/NA/W27.**

### **Begründung des Rückrufs: Ethylenoxid**

Der Einsatz von Ethylenoxid ist in der Lebensmittelproduktion verboten, weil der Stoff erbgutverändernd und krebsauslösend wirken kann.

[https://www.bfr.bund.de/de/gesundheitsrisiko\\_von\\_ethylenoxid\\_in\\_lebensmitteln-299015.html](https://www.bfr.bund.de/de/gesundheitsrisiko_von_ethylenoxid_in_lebensmitteln-299015.html)

Fragen beantworten wir von Montag bis Freitag unter der kostenfreien Rufnummer 0800 – 950 950 9 in der Zeit von 9.00 bis 18.00 Uhr oder per E-Mail unter [info@gft.group](mailto:info@gft.group)

## Customer Information

For the sake of preventive consumer protection, we recall the article "SCHANI GARAM MASALA" (Indian Spice Mix) from Global Foods Trading GmbH, Am Winkelgraben 1a, 64584 Biebesheim, Germany.

**Only the following goods are affected: Netweight 100g and 400g with the best before date 06/2024 and lot no. L01/NA/W28; Netweight 1kg with the best before date 06/2024 and the LOT no. L01/NA/W27.**

### **Reason for recall: Ethylene Oxide**

The use of ethylene oxide in food production is prohibited because the substance can have a mutagenic and carcinogenic effect.

<https://www.bfr.bund.de/cm/349/health-risk-of-ethylene-oxide-in-food.pdf>

We answer questions from Monday to Friday under the free number 0800 - 950 950 9 in the time from 9.00 to 18.00 o'clock or by E-Mail under [info@gft.group](mailto:info@gft.group)